
Mijn Verhaal: het jaar 1972 met o.a. verhuizing van het  AC van Rotterdam naar Den Haag 

Iemand moet de aftrap geven voor deze rubriek en laat uw webmaster dat dan maar zijn. Ik ga met u 
40 jaar terug in de tijd: het jaar 1972. Ik werkte toen inmiddels 6 jaar bij NN waarvan 5 jaar bij het 
Administratie Centrum (AC), later Automatisering Nederland (AN) genoemd.  
  
Waarom het jaar 1972? Omdat er in dat jaar toch enkele bijzondere gebeurtenissen hebben plaats 
gevonden. De belangrijkste was dat ik in dat jaar ben getrouwd. Enkele weken geleden hebben wij 
ons 40 jarig huwelijkjubileum mogen vieren. 
1972 was ook het jaar dat we ons eerste huis in 
Zoeterwoude kochten dat overigens nog wel 
gebouwd moest worden. We woonden tot dan 
in Rotterdam. Ik werkte op het kantoor van de 
Nationale aan de Schiekade, maar in 1972 
verhuisde het Administratie Centrum van 
Rotterdam naar Den Haag en ik verhuisde mee. 
  
 

Het AC nam zijn intrek in KG (Kantoor 
Groenhovenstraat), het voormalige 
hoofdkantoor van de Nederlanden van 1845 
(architect Berlage die totaal zeven panden voor 
de Nederlanden heeft ontworpen). Op de 
eerste etage was een kantoortuin ingericht voor 
de afdelingen Systeemontwikkeling. Een 
kantoortuin was in die tijd iets nieuws. Het 
nieuwe kantoorgebouw van Centraal Beheer  in 

Apeldoorn (architect Herzberger), dat in 1972 
werd opgeleverd, was het grote voorbeeld op 
dat gebied. Onze kantoortuin kon daar 
overigens niet aan tippen. De bureaus stonden 
in een vlinderopstelling (4 per vlinder) met 
geluidschermen tussen de vlinders en een groen 
dun slaapkamertapijt op de vloer. Verder de 
nodige planten, maar in eerste instantie ontbrak 
een koffiehoek met koffieautomaten.  
 ’s Morgens werd slechts 1 kopje koffie 
geserveerd door de dames van de 
bedrijfsrestauratie. Dat vonden we wat weinig 
omdat door de verhuizing de meeste 

medewerkers al vroeg van huis moesten. De SO-Leven medewerkers stelden daarom een petitie op 
die zij aanboden aan hun chef Jacques Etienne en ter kennisname gericht was aan de beide souschefs 
Fred Buurmans († 2011) en Gijs van Zaanen († 1987). Zij deden daarin de volgende suggesties: 
 

 het op korte termijn plaatsen van koffieautomaten in de geplande Koffiehoek 

 tweemaal ’s morgens koffie serveren door de Bedrijfsrestauratie. 
 

“Mocht e.e.a. niet verwezenlijkt kunnen worden, dan willen wij u verzoeken toe te staan dat wijzelf 
de koffievoorziening ter hand nemen door bijv. het meenemen van koffieapparaten.” 
Was getekend, d.d. 10 oktober 1972 door 16 medewerkers van SO-Leven. 
 De koffiehoek is er gekomen, maar ook de koffieapparaten van huis zijn een tijdje in bedrijf geweest. 
 



De officiële opening van het AC vond plaats op 16 
december 1972 door de heer Van der Velden, 
president van NN. Een verslag van deze opening 
in het personeelsblad 2N is bij dit verhaal 
gevoegd. 
Het kantoor Groenhovenstraat is sinds 1995 geen 
kantoorpand meer van NN/ING. Na renovatie 
heeft o.a.  Orange Telefonie het pand een aantal 
jaren gehuurd maar nu staat het al sinds 2008 te 
huur. 
Zie bijgaande foto’s hoe prachtig het er uit ziet 
met behoud van de oorspronkelijke bouwstijl van 
Berlage. Tot 1979 was KG mijn werkplek om vervolgens bijna 9 jaar bij Tiel Utrecht mijn brood te 
verdienen en daarna  weer terug te keren naar NN-Leven aan de Schiekade.  

 
Wat gebeurde er nog meer in het jaar 1972?  
Medewerkers van SO Leven en AO Leven waren druk bezig zich voor te bereiden op de bouw van een 
nieuw groot automatiseringssysteem voor NN-Leven Individueel, Labora genoemd. Labora bestaat 
nog steeds. In 2003 is het 25 jarig jubileum gevierd met een symposium (zie het fotoalbum). 
De (zesde) Concernsportdag werd in 1972 gehouden in en rondom de Energiehal bij Blijdorp in 
Rotterdam met deelnemers uit Nederland, België, Engeland en Schotland. Ondergetekende deed 
mee met volleybal. Vele goede herinneringen bewaar ik en velen met mij aan de Concernsportdagen 
van NN. 
Op 20 juli 1972 valt het kabinet Biesheuvel omdat de ministers van DS’70 Drees jr. en De Brauw 
(voormalig lid Rvb NN) het oneens zijn over het te voeren financieel-economische beleid van het 
kabinet. 
In 1972 Olympische spelen München met aanslag op Israëlische sporters. Avery Brundage: “The 
games must go on”. 
In 1972 verscheen het eerste rapport van de Club van Rome met als titel  “The limits to Growth”. 
In 2012 lees ik het volgende hierover: 
 
De alarmklokken komen uit Rome 
Brussel, 8 mei 2012 - Het eerste rapport van de Club van Rome 
sloeg in 1972 in als een bom. De Club heeft veertig jaar later de 
focus verlegd van de uitputting van grondstoffen naar de 
opwarming van de aarde, maar is er niet optimistischer op 
geworden. Is het einde nabij? 2052 zal ik niet meer meemaken, 
maar onze kinderen en kleinkinderen …….. 
 
 



Dit was mijn bijdrage aan de rubriek “Mijn verhaal”. Wie volgt? Ik draag de pen over aan Henk de 
Zeeuw die ongetwijfeld een interessant verhaal te vertellen heeft over zijn RVS-tijd. 
 
Aan mijn verhaal voeg ik toe de volgende stukken: 

- telefoonlijst AC 1972 
- artikel 2N opening AC 16 december 1972 
- foto opening AC met alle medewerkers/gasten en enkele andere foto’s (zie fotoalbum) 
- artikel personeelsblad 2N juni 1997 over renovatie kantoor Groenhovenstraat 

 
Hillard van der Steeg 
Rotterdam, 8 juli 2012 
 
1966-1967 Nationale Levensverzekering-Bank, afdeling Nieuwe Polissen 
1967-1979 Administratie Centrum; laatste functie teamleider SO Individueel; vanaf 1978 fulltime 
secretaris Concern Ondernemingsraad NN 
1979-1988 Tiel Utrecht Verzekeringen; laatste functie sectorhoofd Alg. Diensten/Interne Organisatie  
1988-2003 Nationale-Nederlanden (eerst NN-Leven); laatste functie manager Algemene Zaken IT. 

 
 
  
  

 


